



Еженедельник новостей МДС

События за 24 – 28 апреля 2017 г.

24-26 апреля

МДС ознакомился с деятельностью Совета бизнес-омбудсмена Украины

Во время ознакомительной поездки в Украину в составе делегации бизнес-ассоциаций и госорганов КР исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков встретился с бизнес-омбудсменом Украины Альгирдасом Шеметой. Финансовый эффект от менее чем двухлетней деятельности Совета бизнес-омбудсмена превысил 350 миллионов евро (возврат НДС, незаконно начисленных штрафных санкций и др.). Этот институт был создан и продолжает свою активность при поддержке Европейского банка реконструкции и развития и ряда других доноров. По итогам ознакомления с опытом Совета бизнес-омбудсмена Украины госорганы КР совместно с партнерами по развитию и бизнес-ассоциациями будут рассматривать возможность создания аналогичного института в Кыргызстане. В состав делегации из Кыргызстана также вошли представители Торгово-промышленной палаты КР, Министерства экономики, Аппарата Правительства КР, Генеральной прокуратуры КР, АЦ "БизЭксперт", а также региональные представители.

Последствия принятия законопроекта по экспорту концентратов драгоценных металлов обсудили с депутатами

МДС и представители горнорудных компаний обсудили с председателем комитета по аграрной политике, водным ресурсам, экологии и региональному развитию ЖК КР Айтмаматом Назаровым и заместителем председателя комитета по бюджету и финансам ЖК Зиядином Жамалдиновым риски принятия проекта Закона КР «О внесении изменений и дополнений в Закон КР «О таможенном тарифе Кыргызской Республики». Законопроект предусматривает введение таможенных пошлин на экспорт концентратов и руд драгоценных металлов, в размере не менее 25% от таможенной стоимости. Представители бизнеса рассказали депутатам о возможных экономических, социальных и экологических последствиях в случае принятия документа. Представители профильных государственных органов сообщили о формировании делегации из представителей правительства и парламента для посещения золотоизвлекающих фабрик в Китае. Участники договорились встречаться с

IBC Weekly News

Events of April 24 – 28, 2017

April 24-26

IBC gets acquainted with activities of Business Ombudsman Council in Ukraine

During the study tour of Kyrgyz delegation of business associations and state bodies to Ukraine, IBC Executive Director Askar Sydykov met with Business Ombudsman of Ukraine Algirdas Šemeta. Protecting businesses' rights, the Business Ombudsman Council helped to return over 350 million euros of taxes to Ukrainian entrepreneurs over two years of its activity (VAT, incorrectly calculated fines, etc.). This body has been created and is now working with the support of the European Bank for Reconstruction and Development (EBRD) and a number of other development partners. After familiarizing with the experience of the Business Ombudsman Council of Ukraine, Kyrgyz state bodies together with development partners and business associations will consider the possibility of creating a similar institution in Kyrgyzstan. The Kyrgyz delegation also included representatives of the Chamber of Commerce and Industry, Economy Ministry, Government Office, Prosecutor General's Office of the Kyrgyz Republic, BizExpert Analytical Center, and regional representatives.

Consequences of adoption of the bill on export of precious metal concentrates discussed with MPs

IBC and representatives of mining companies discussed the risks of adopting the bill "On amendments and additions to the Law of the Kyrgyz Republic "On customs tariff of the Kyrgyz Republic" with the Chairman of the Committee on Agrarian Policy, Water Resources, Ecology and Regional Development of the Kyrgyz Parliament, Aitmamat Nazarov, and Deputy Chairman of the Committee on Budget and Finance, Ziyadin Jamaldinov. The bill provides for the introduction of customs duties on the export of concentrates and ores of precious metals, in the amount of at least 25% of the customs value. Business representatives told the deputies about the possible economic, social and environmental consequences if the document is adopted. Representatives of relevant government agencies informed on the formation of a delegation including government and parliament

<p>депутатами - инициаторами законопроекта на регулярной основе.</p>	<p>representatives to visit gold extraction plants in China. The participants agreed to meet with the deputies, the bill initiators, on a regular basis.</p>
<p>25 апреля</p> <p>ЕАЭС и КНР развивают торгово-экономическое сотрудничество</p> <p>МДС принял участие в работе международного экономического форума «Развитие Экономического пояса Шелкового пути - интенсификация сотрудничества». Основной целью мероприятия, организованного Кыргызским союзом промышленников и предпринимателей при поддержке правительства КР совместно с Международной торговой палатой «Шелковый путь» (Гонконг, КНР), является поиск возможностей и перспектив сопряжения двух крупнейших интеграционных проектов – Евразийского экономического союза и Экономического пояса Шелкового пути. По итогам встречи Евразийская экономическая комиссия подготовит Соглашение о торгово-экономическом сотрудничестве между ЕАЭС и КНР.</p> <p>Состоялось заседание Координационной группы по подготовке проекта долгосрочной стратегии развития КР до 2040 года</p> <p>На первом заседании Координационной группы обсудили и утвердили регламент и план работы с учетом целей и задач, поставленных Национальным советом по устойчивому развитию Кыргызской Республики. Экспертные группы уже проанализировали значительную часть предложений по наиболее актуальным вопросам стратегического развития, поступивших от экспертного сообщества с 2014 года. Это проекты в сфере экономики, экологии, государственном управлении, социальном секторе и в части реализации проекта «Таза коом». Экспертные группы завершают выработку предложений о концепции долгосрочной стратегии развития Кыргызской Республики на период до 2040 года. После обсуждения и утверждения Координационной группой концепция может стать основой будущего проекта долгосрочной стратегии, который будет представлен на рассмотрение руководства страны. Исполнительный директор МДС входит в состав Координационной группы, образованной распоряжением Президента Кыргызской Республики от 19 апреля 2017 года.</p> <p>Уважаемые члены и партнеры МДС!</p> <p>Если у вас есть предложения к концепции долгосрочной стратегии развития Кыргызской Республики, просим высылать их в офис МДС по эл. почте: ibc.kyrgyzstan@gmail.com, office@ibc.kg, тел: + 996 312 623801, факс: + 996 312 623394.</p> <p>МДС и депутат Бишкекского городского кенеша обсудили вопросы городской инфраструктуры</p> <p>Представитель МДС и генеральный директор ЗАО</p>	<p>April 25</p> <p>EEU and PRC developing trade and economic cooperation</p> <p>IBC took part in the international economic forum "Development of the Silk Road Economic Belt: intensification of cooperation". The forum, organized by the Kyrgyz Union of Industrialists and Entrepreneurs with the support of the Government of the Kyrgyz Republic in conjunction with the Silk Road International Chamber of Commerce (Hong Kong, PRC), aimed to search for opportunities and prospects for linking the two largest integration projects - the Eurasian Economic Union and the Silk Road Economic Belt. Following the meeting, the Eurasian Economic Commission will develop an Agreement on trade and economic cooperation between the EEU and the People's Republic of China.</p> <p>Coordination Group to draft a long-term development strategy for the Kyrgyz Republic holds its first meeting</p> <p>The first Coordination Group meeting discussed and approved its rules and action plan, taking into account the goals and objectives set by the National Sustainable Development Council of the Kyrgyz Republic. Expert groups have already analyzed a significant part of the proposals on the most topical issues of strategic development, which have been received from the expert community since 2014. These are projects in economy, ecology, public administration, social sector and in the implementation of the Taza Koom national project. The expert groups are finalizing their work on suggestions to the concept of the long-term development strategy of the Kyrgyz Republic for the period up to 2040. After discussion and approval by the Coordination Group, this concept can form the basis of a future draft long-term strategy, which will be submitted to the country's leadership. IBC Executive Director is a member of the Coordination Group formed by the decree of the President of the Kyrgyz Republic on April 19, 2017.</p> <p>Dear IBC members and partners,</p> <p>If you have suggestions for the Concept of the long-term development strategy for the Kyrgyz Republic, please send them to the IBC office. Email: ibc.kyrgyzstan@gmail.com, office@ibc.kg Tel. + 996 312 623801, fax + 996 312 623394.</p> <p>IBC and Bishkek City Council deputy discuss issues of urban infrastructure</p> <p>IBC representative and General Director of Coca-</p>

<p>"Кока-Кола Бишкек Боттлерс" Жем Кандемир встретились с депутатом Бишкекского городского кенеша, председателем постоянной комиссии по муниципальной собственности, земельным вопросам, градостроительству и архитектуре Кубанычбеком Конгантиевым. Обсуждены вопросы улучшения городской инфраструктуры, в том числе городских парковок, а также возможность размещения розничной торговли через уличные (передвижные) торговые автоматы в городе. Депутат выразил готовность сотрудничать с бизнес-сообществом по улучшению экономической ситуации и инфраструктуры Бишкека.</p> <p>Госфиннадзор принял предложения комитета МДС</p> <p>Заседание комитета МДС по финансовому рынку прошло с участием председателя Государственной службы регулирования и надзора за финансовым рынком при Правительстве Кыргызской Республики (Госфиннадзора) Санжара Муканбетова. Участники встречи обсудили наиболее острые вопросы страхового сектора Кыргызстана. Санжар Муканбетов отметил, что предложения МДС о сроке ротации аудиторов в публичных компаниях были приняты и срок ротации остается прежним (не более 5 лет).</p> <p>МДС и миссия MAPS обсудили процесс интеграции ЦУР в национальные приоритеты страны</p> <p>Представители МДС и миссии MAPS во главе с Джорджем Бумой, руководителем направления по устойчивому развитию Стамбульского регионального хаба ПРООН, обсудили процесс интеграции Целей устойчивого развития (ЦУР) в национальные приоритеты Кыргызстана. Визит миссии MAPS рассматривается в качестве подготовительного этапа для приглашения расширенной миссии MAPS, которая будет нацелена на определение направлений для последующего содействия Правительству КР в эффективном исполнении ЦУР.</p>	<p>Cola Bishkek Bottlers CJSC Cem Kandemir met with the deputy of the Bishkek City Council, Chairman of the permanent commission on municipal property, land issues, town-planning and architecture Kubanychbek Kongantiev. They discussed issues of improving the urban infrastructure, including urban parking, as well as the possibility of retail trade through mobile vending machines in the city. The deputy expressed his readiness to cooperate with the business community to improve the economic situation and infrastructure of Bishkek.</p> <p>State Service for Financial Market Regulation approves IBC suggestions</p> <p>The meeting of the IBC Financial Market Committee was held with the participation of the Chairman of the State Service for Financial Market Regulation and Supervision under the Government of the Kyrgyz Republic Sanjar Mukanbetov. Participants discussed the most acute issues of the insurance sector in Kyrgyzstan. According to Mukanbetov, the IBC suggestions regarding the deadline for rotation of auditors in public companies were approved and the rotation period remains the same (no more than 5 years).</p> <p>IBC and MAPS mission discuss SDGs integrating into the national priorities</p> <p>Representatives of IBC and MAPS mission, led by George Bouma, Head of Sustainable Development Unit, Istanbul Regional Hub UNDP, discussed the process of integrating the Sustainable Development Goals (SDGs) into Kyrgyzstan's national priorities. The visit of the MAPS mission was a preparatory stage for the invitation of the expanded MAPS mission to identify areas for further assistance to the Kyrgyz Government in the effective implementation of the SDGs.</p>
<p>26 апреля</p> <p>Одобен законопроект по использованию недропользователями земельных участков без трансформации земель</p> <p>Депутаты Жогорку Кенеша КР в третьем чтении приняли проект Закона «О внесении изменений в законодательные акты КР в сфере землепользования» (постановление Правительства КР от 27 октября 2015 года №756). Законопроект предусматривает использование земельных участков без перевода (трансформации) земель в случае недропользования. Законопроект принят единогласно. Напомним, защищая интересы недропользователей, МДС приложил немало усилий для продвижения этого законопроекта. Поздравляем с нашей общей победой! С публикацией на сайте ЖК КР можно ознакомиться по ссылке</p>	<p>April 26</p> <p>The bill on the use of land plots without land transformation by subsoil users approved</p> <p>Jogorku Kenesh deputies have approved the third reading of the draft law "On Amending the Legislative Acts of the Kyrgyz Republic in the Field of Land Use" (Resolution of the Government of the Kyrgyz Republic No. 756 of October 27, 2015). The bill provides for the use of land plots without land transformation in the case of subsoil use. The bill have been passed unanimously. In the interests of subsoil users, the IBC made great efforts to promote this bill. Congratulations on our common victory!</p>

<p>Международный день интеллектуальной собственности отметили в Бишкеке</p> <p>В Бишкеке впервые отметили Международный день интеллектуальной собственности. Члены комитета МДС по интеллектуальной собственности приняли участие мероприятии, посвященному этому событию. Медалями и дипломами были награждены победители республиканских конкурсов «За вклад в развитие интеллектуальной собственности» и «Лучший инновационный проект 2016 года».</p>	<p>International Intellectual Property Day celebrated in Bishkek</p> <p>World Intellectual Property Day was celebrated for the first time in Bishkek. Members of the IBC Committee on Intellectual Property took part in the event which was an opportunity to celebrate the creators and innovators who are at the base of our cultural and technological development. Winners of national contests "For Contribution to the Development of Intellectual Property" and "Best Innovative Project of 2016" were awarded with medals and diplomas.</p>
<p>27 апреля</p> <p>МДС провел ежегодное собрание</p> <p>МДС отчитался о своей работе за прошлый год на ежегодном собрании членов ассоциации. Исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков в краткой презентации сообщил о главных достижениях организации, проведенных мероприятиях по проблемам бизнеса, создании нового комитета МДС по финансовому рынку, а также представил новых членов ассоциации. Главной миссией МДС остается создание привлекательного инвестиционного климата и благоприятной бизнес-среды в стране, подчеркнул председатель правления МДС Руслан Чыныбаев. Во встрече приняли участие Руководитель Аппарата Президента КР Сапар Исаков, депутаты ЖК КР Абдывахап Нурбаев и Улан Примов, представители международных организаций и посольств. Сапар Исаков призвал представителей бизнеса внести свой вклад в реализацию масштабного проекта «Таза Коом». Без поддержки бизнеса у проекта нет будущего, подчеркнул он. Члены МДС намерены рассмотреть конкретные варианты участия в проекте. Подробнее</p>	<p>April 27</p> <p>IBC holds its Annual General Meeting</p> <p>On April 27, IBC reported on its activities for the past year at the Annual General Meeting of its members. IBC Executive Director Askar Sydykov briefly told the AGM participants about the main achievements of the association, events held on business problems in the leading sectors of the economy, creation of a new IBC Financial Market Committee and introduced new IBC members. The main IBC mission is to create an attractive investment climate and favorable business environment in the country, IBC Board Chairman Ruslan Chynybaev said. The meeting was attended by Head of the Office of the President of the Kyrgyz Republic Sapar Isakov, MPs Abdyvakhap Nurbayev and Ulan Primov, and representatives of international organizations and embassies. Sapar Isakov urged business to contribute to the implementation of the Taza Koom large-scale national project. The project has no future without the support of business, he stressed. IBC members will consider specific options to participate in the project.</p>
<p>Информация для членов МДС</p> <p>Представительство по торговле Посольства Турции в КР сообщает, что под председательством Министерства экономики Турецкой Республики Генеральный секретариат Ассоциации экспортеров Центральной Анатолии организует программу делегации покупателей на Международную выставку строительства TURKEYBUILD 2017, которая пройдет в Стамбуле с 23 по 27 мая 2017 года. Представителям фирм, заинтересованным в участии в мероприятии, необходимо заполнить заявку и отправить ее по эл. адресу: biskek@ekonomi.gov.tr, затем подписанный экземпляр принести в Представительство по торговле Посольства Турции в КР. Анкета в приложении.</p> <p>Посольство Азербайджанской Республики в КР сообщает о предстоящей Международной выставке недвижимости и инвестиций, которая состоится 23-</p>	<p>Information for IBC members</p> <p>The Trade Mission of the Embassy of Turkey in the Kyrgyz Republic informs that under the chairmanship of the Ministry of Economy of the Republic of Turkey, the General Secretariat of the Association of Exporters of Central Anatolia is organizing a program for a delegation of buyers to participate in the International Construction Exhibition TURKEYBUILD 2017 to be held from May 23 to 27, 2017 in Istanbul. Representatives of companies interested in participating in the event should fill out an application and send it by e-mail: biskek@ekonomi.gov.tr, and then the signed copy should be brought to the Trade Mission of the Embassy of Turkey in the Kyrgyz Republic. The application form can be found here.</p> <p>The Embassy of the Republic of Azerbaijan in the Kyrgyz Republic informs about the forthcoming International Real Estate and Investment</p>

25 ноября в Баку. Выставка проводится Государственным комитетом по вопросам недвижимости Азербайджанской Республики с целью активизации рынка недвижимости Азербайджана, увеличения объема местных и иностранных инвестиций, а также демонстрации инвестиционной среды иностранным инвесторам для привлечения их в процесс приватизации. Подробности по участию в выставке по ссылке: www.rec-expo.net

Национальное Общество Красного Полумесяца КР, являясь гуманитарной организацией, осуществляет свою деятельность в таких направлениях, как здравоохранение, социальная помощь уязвимым группам населения, а также управление при чрезвычайных ситуациях. **Проведение тренингов по подготовке к землетрясению и оказанию первой доврачебной помощи** является одним из основных направлений деятельности Красного Полумесяца. Умение оказывать первую помощь – очень важный навык, ведь в экстренной ситуации он может спасти чью-то жизнь. Более подробную информацию о программе тренингов можно узнать по тел. (312) 300 293, 0(554) 29 08 83.

26-28 мая состоятся отборочные игры Чемпионата Мира 2018 по волейболу среди мужских национальных сборных Кыргызстана, Казахстана и Пакистана. **Федерация волейбола КР приглашает спонсоров для поддержки данного мероприятия**, которое будет широко освещаться в СМИ. Сборная Кыргызстана является Чемпионом Азии 2017 по волейболу, победителем отборочных игр Чемпионата мира 2016 (1-й этап) и призером многих других соревнований. Чемпионаты Азии по волейболу — соревнования для национальных волейбольных сборных стран Азии, Австралии и Океании, проводимые под эгидой Азиатской конфедерации волейбола. Контактный телефон: +996 555 371234

Exhibition to be held on November 23-25 in Baku. The exhibition will be held by the State Committee for Real Estate of the Republic of Azerbaijan. The event is aimed at activating the real estate market in Azerbaijan, increasing local and foreign investments, and demonstrating the investment environment to foreign investors to involve them in the privatization process. If you have any questions on participation in the exhibition please visit: www.rec-expo.net

The National Red Crescent Society of the Kyrgyz Republic, being a humanitarian organization, carries out its activities in such areas as healthcare, social assistance to vulnerable groups of population, as well as emergency management. **Training on earthquake preparation and first aid** is among the main activities of the Red Crescent. The ability to provide the first aid is a very important skill, because it can save someone's life in an emergency. For more information on the training programs, please call: (312) 300 293, 0 (554) 29 08 83.

On May 26-28, qualifying games of the World Volleyball Championship 2018 will be held among the men's national teams of Kyrgyzstan, Kazakhstan and Pakistan. **The Kyrgyz Volleyball Federation invites sponsors to support the event**, which will be widely covered in the media. The national volleyball team of Kyrgyzstan is the Asian Champion 2017, the winner of the qualifying games of the 2016 World Championship (the 1st stage), and of many other competitions. The Asian Men's Volleyball Championship is the official competition for senior men's national volleyball teams of Asia and Oceania, organized by the Asian Volleyball Confederation. For information: +996 555 371234

МДС в СМИ

27 апреля МДС провел очередную телепередачу в ИА «Кабар» на тему: «Развитие мобильного интернета в Кыргызстане». В дискуссиях приняли участие Данияр Медеров, заместитель исполнительного директор МДС (модератор), Тилек Ахматов, коммерческий директор ООО "Скай Мобайл", и Эшмамбет Амамов, заместитель генерального директора Госкомитета информационных технологий и связи КР. Рассмотрены новые услуги мобильной связи, возможности для населения в связи с ростом мобильного интернета в стране, проблемы с интернет-провайдерами и пути улучшения качества и стоимости интернета и мобильной связи в стране. С видео можно ознакомиться [здесь](#)

28 апреля заместитель исполнительного директор МДС Данияр Медеров участвовал в записи аналитической программы НТС «Реальная экономика». Рассмотрен успешный опыт Японии в сфере государственно-частного партнерства и возможность применения его в

IBC in the media

On April 27, IBC conducted its regular telecast at the Kabar IA to discuss development of the mobile Internet in Kyrgyzstan. Daniyar Mederov, IBC Deputy Executive Director (moderator), Tilek Akhmatov, Sky Mobile Commercial Director, and Eshmambet Amatov, Deputy Director General of the State Committee for Information Technologies and Communications of the Kyrgyz Republic, participated in the discussions. New mobile communication services, development of mobile Internet in the country, and ways to improve the quality and cost of Internet were considered. You can view the video [here](#)

On April 28, IBC Deputy Executive Director Daniyar Mederov participated in the recording of the Real Economy analytical program at the NTS TV channel. The successful experience of Japan in public-private partnership and the possibility of its

<p>Кыргызстане. Передачу можно посмотреть по ТВ каналу НТС в среду, 3 мая, в 20.00.</p> <p>29 апреля статья «Руководитель аппарата Президента КР выступил на ежегодном собрании МДС» опубликована ИА «Кабар». В материале также опубликованы фото с собрания МДС ссылка</p>	<p>application in Kyrgyzstan were considered. The TV show can be viewed on the NTS TV channel on Wednesday, May 3, at 20:00.</p> <p>On April 29, the Kabar IA published an article "The Head of the President's Office addresses the IBC Annual General Meeting." The article is provided with photos from the IBC AGM link</p>
<p>События на 2 – 4 мая</p> <p>1-2 мая МДС примет участие в заседании Координационной группы по подготовке проекта долгосрочной стратегии развития КР до 2040 года. Исполнительный директор МДС входит в состав Координационной группы, образованной распоряжением Президента Кыргызской Республики от 19 апреля 2017 года.</p> <p>3 мая состоится кыргызско-казахстанский бизнес-форум, организованный АО «Национальная компания «KAZAKH INVEST», Министерством по инвестициям и развитию Республики Казахстан совместно с Торгово-промышленной палатой КР. На форуме будут представлены казахстанские производители продуктов питания, строительных материалов, фармацевтической, упаковочной, машиностроительной, металлургической и химической продукции. Место проведения: отель Jannat Regency Bishkek (ул. Аалы Токомбаева, 21/2). Начало регистрации в 09:30. По всем вопросам обращаться по тел. 61 38 74, 61 38 76, 61 14 74. Подробнее</p> <p>3 мая МДС встретится с представителями оценочной миссии ЕБРР. На встрече обсудят основные препятствия для привлечения внутренних и иностранных инвестиций в Кыргызскую Республику с учетом последних реформ в законодательстве и нормативно-правовой базе. Участники встречи рассмотрят влияние ЕБРР и других международных финансовых институтов на прогресс, достигнутый в сфере инвестиционного климата за последние 10 лет.</p>	<p>Events for May 2 – 4</p> <p>On May 1-2, IBC will take part in the meeting of the Coordinating Group for drafting a long-term development strategy for the Kyrgyz Republic until 2040. The IBC Executive Director is a member of the Coordination Group formed by the Decree of the President of the Kyrgyz Republic of April 19, 2017.</p> <p>On May 3, a Kyrgyz-Kazakh Business Forum will be held. The event is organized by the KAZAKH INVEST National Company, the Ministry of Investment and Development of the Republic of Kazakhstan jointly with the Chamber of Commerce and Industry of the Kyrgyz Republic. Kazakhstani producers of food products, construction materials, pharmaceutical, packaging, machine-building, metallurgical, and chemical products will be represented at the forum. Venue: Jannat Regency Bishkek hotel (21/2, Aaly Tokombaev Str.) Registration starts at 09:30 am. For any questions, please call 61 38 74, 61 38 76, 61 14 74. More</p> <p>On May 3, IBC will meet representatives of the EBRD assessment mission. The meeting will discuss the main obstacles to increasing domestic and foreign investment in the Kyrgyz Republic, taking into account the latest reforms in the legislation and regulatory framework. The meeting participants will consider the impact of the EBRD and other international financial institutions on the progress in the investment climate over the past ten years.</p>
<p><i>С уважением,</i></p> <p><i>Международный деловой совет Кыргызская Республика, 720011 Бишкек, ул. Абдрахманова, 191 Хаятт Ридженси Бишкек, каб. 113 Тел: + 996 312 623801 Факс: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</i></p>	<p><i>Best regards,</i></p> <p><i>International Business Council Office 113, Hyatt Regency Bishkek 191, Abdrakhmanov Str., Bishkek Kyrgyz Republic, 720011 Tel: + 996 312 623801 Fax: + 996 312 623394 office@ibc.kg www.ibc.kg</i></p>